

initiation of the honourable Member for Peace River, the whole question of rights and immunities of Members and to report to the House. Subsequently, the House agreed to take on an additional reference, although not in specific terms, on the subject-matter of the Official Secrets Act raised, in its relation with rights and immunities, by the honourable Member for Yukon (Mr. Nielsen). It seems to me that the combination of those references would not only permit that committee, but in fact direct it to examine the Treu trial and the Official Secrets Act, and its application thereto, and indeed to examine the whole sequence of events on which so many Members have contributed their arguments. I am quite certain that this Committee in carrying on its work, with the assistance of the honourable Member for Peace River, will do a very detailed analysis of these events and, I hope, will present a meaningful report to the House in due course.

Mr. Kaplan, from the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs, presented the Fourth Report of the Committee, which is as follows:

In accordance with its Order of Reference of Thursday, April 27, 1978, your Committee has considered Bill C-36, An Act to amend the Export Development Act, and has agreed to report it without amendment.

A copy of the Minutes of Proceedings and Evidence relating to this Bill (*Issues Nos. 28, 29, 31, 33, 36, 37, 40 and 41*) is tabled.

*(The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 38 to the Journals).*

Mr. Chrétien, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Notice of a Ways and Means Motion to amend the Income Tax Act. (English and French).—Sessional Paper No. 303-1/308D.

Pursuant to Standing Order 60(2), at the request of Mr. Chrétien, an Order of the Day was designated for the consideration of a Ways and Means Motion to amend the Income Tax Act (Sessional Paper No. 303-1/308D), laid upon the Table, earlier this day.

Mr. Young for Mr. Basford, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Copies of (1) Documents relating to Mr. Alexander Peter Treu's bail, dated March 16, 1976 and, as modified, March 31, 1976;

(2) Documents relating to Mr. Alexander Peter Treu's bail proceeding in the Court of Appeal of Quebec, dated May 4, 1978; and

(3) Official transcript of the remarks of Judge Luc Trudel on sentencing Mr. Alexander Peter Treu, dated May 16, 1978. (French). Sessional Paper No. 303-7/17.

député de Peace River, d'étudier tous les aspects de la question des droits et immunités des députés et d'en faire rapport à la Chambre. Ultérieurement, la Chambre a décidé de lui confier, sans toutefois lui donner de mandat précis en ce sens, une tâche supplémentaire, celle d'examiner la question soulevée par le député du Yukon (M. Nielsen) concernant les liens qui existent entre la Loi sur les secrets officiels et les droits et immunités des députés. Il me semble que ces deux mandats non seulement amèneront mais obligeront le comité à examiner dans quelle mesure la Loi sur les secrets officiels s'applique dans l'affaire Treu et, par extension, à revoir la suite des événements dont tant de députés ont fait état. Avec l'aide du député de Peace River, ce comité fera certes une analyse très poussée de ces événements et, je l'espère, présentera à la Chambre un rapport très fouillé.

M. Kaplan, du Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques, présente le quatrième rapport de ce Comité, dont voici le texte:

Conformément à son Ordre de renvoi du jeudi 27 avril 1978, votre Comité a étudié le Bill C-36, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, et a convenu d'en faire rapport sans modification.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages relatifs à ce Bill (*fascicules nos 28, 29, 31, 33, 36, 37, 40 et 41*) est déposé.

*(Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 38 aux Journaux).*

M. Chrétien, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Avis de motion des voies et moyens visant à modifier la Loi de l'impôt sur le revenu. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 303-1/308D.

En conformité des dispositions du paragraphe (2) de l'article 60 du Règlement, à la demande de M. Chrétien, membre du Conseil privé de la Reine, un ordre du jour est désigné pour l'étude d'une motion des voies et moyens visant à modifier la Loi de l'impôt sur le revenu, (document parlementaire n° 303-1/308D), dont avis a été déposé sur le Bureau de la Chambre plus tôt aujourd'hui.

M. Young, au nom de M. Basford, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copies (1) Conditions de mise en liberté provisoire de M. Alexander Peter Treu, en date du 16 mars 1976 et, telles que modifiées, le 31 mars 1976;

(2) Requête pour mise en liberté de M. Alexander Peter Treu devant la Cour d'Appel du Québec, en date du 4 mai 1978; et

(3) Transcription officielle des notes de M. le Juge Luc Trudel, relativement à l'imposition de la sentence de M. Alexander Peter Treu, en date du 16 mai 1978.—Document parlementaire n° 303-7/17.